
Przewodniczący Rady Paweł Nakonieczny o godzinie 1000 otworzył XVII sesję
Rady Miejskiej w Nysie. Następnie stwierdził, że w sesji bierze udział  19
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi
ąuorum pozwalające  na podejmowanie  prawomocnych decyzji.    Lista
obecności radnych stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu. Sesja
rozpoczęła się od hymnu państwowego.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny poinformował, że do punktu 5.5 został
dostarczony materiał  dodatkowy. Będzie on omówiony przez Skarbnika
Miasta przy procedowaniu punktów 5.5 i 5.6.
Burmistrz K.Kolbiarz wniósł   o ujęcie w porządku sesji projektu uchwały
w sprawie zmiany uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej w Nysie z dnia
29  sierpnia 2005r.  w sprawie  uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy
Społecznej w Nysie.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny poddał pod głosowanie wprowadzenie
do porządku obrad jako punkt 5.27 projektu uchwały w sprawie zmiany
uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej w Nysie z dnia 29 sierpnia 2005 roku
w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Nysie.
Stwierdził,    że  projekt  uchwały przyjęty został    do  porządku obrad
jednogłośnie (19 ,za").
Stwierdził również, że na sali jest 21 radnych - dołączyli radni D.Piech
i P.Smoter.

Wobec powyższego porządek przedstawiał się następująco:
1.Sprawy organizacyjne:

a)otwarcie sesji i stwierdzenie ąuorum,
b)przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej,
c)informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nysy,
d)informacja z działalności Przewodniczącego Rady i jego zastępców.

2.Interpelacje radnych.
3.Wnioski radnych.
4.Oświadczenia radnych.
5.Podjęcie uchwał w sprawach:

1)rozstrzygnięcia wniesionego przezwezwania do

usunięcia naruszenia prawa uchwałą nr XVI/226/16 Rady Miejskiej
w Nysie z dnia 21 stycznia 2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi

na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Nysie,
2)rozpatrzenia skargina działalność Ośrodka

Pomocy Społecznej w Nysie,
3)rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Nysy,
4)rozstrzygnięcia wniesionego przezwezwania do

usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr XIV/178/15 Rady Miejskiej
w Nysie z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie opłaty targowej,

5)zmiany budżetu Gminy Nysa na 2016 rok,
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6)zmiany uchwały Nr XVI/231/16 Rady Miejskiej w Nysie z dnia 21
stycznia  2016r.  w sprawie  uchwalenia  wieloletniej    prognozy
finansowej na lata 2016-2029.

7)wprowadzenia na terenie Gminy Nysa świadczenia pieniężnego - „bonu
wychowawczego",

Przerwa 30 minut (występ okolicznościowy z okazji Narodowego Dnia Pamięci
Żołnierzy Wyklętych)

8)opłaty targowej,
9)ustalenia  stawek  opłaty   za  korzystanie   przez  operatorów

i   przewoźników  z   przystanków  komunikacyjnych,  których
właścicielem albo zarządzającym jest Gmina Nysa,

10)zwolnienia  w części  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują

rodziny wielodzietne,
11)określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości,
12)zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu trwałego

zarządu,

13)zbycia nieruchomości gminnej w drodze przetargu (dot. dz. nr 1/12

i 1/13),
14)zbycia nieruchomości gminnych w drodze przetargu  (dz. nr 1/27

i 1/121),
15)sprzedaży w drodze  przetargu prawa własności  nieruchomości

gminnej (dot. wolnego lokalu mieszkalnego Nysa ul. AWP),
16)sprzedaży w drodze  przetargu prawa własności  nieruchomości

gminnej (dot. wolnego lokalu mieszkalnego Nysa ul. Ogrodowa),
17)przekazania mienia stanowiącego własność Gminy Nysa w formie

wkładu  niepieniężnego   (aportu)  spółce   gminnej     Wodociągi
i Kanalizacja „AKWA" Sp. z o. o w Nysie,

18)zmieniająca uchwałę Nr V/41/15 Rady Miejskiej w Nysie z dnia 26
lutego 2015r. w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu
i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nysa na lata 2014-

2032",
19)przystąpienia Gminy Nysa do Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Wsi

Niwnica,
20)przyznania dotacji   Parafii  Rzymskokatolickiej   pw. Wniebowzięcia

Najświętszej Marii Panny w Kępnicy,
21)przyznania dotacji   Parafii  Rzymskokatolickiej   pw. św. Mikołaja

w Kopernikach,
22)przyznania dotacji   Parafii  Rzymskokatolickiej   pw. św. Klemensa

Rzymskiego w Rusocinie,
23)przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej nr 139 w Nysie,
24)przyznania dotacji   Parafii  Rzymskokatolickiej   pw. św. Apostołów

Piotra i Pawła w Nysie,
25)przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej nr 105 w Nysie,
26)określenia  kryteriów branych  pod  uwagę   w postępowaniu

rekrutacyjnym do klas pierwszych szkól podstawowych i gimnazjów
prowadzonych przez Gminę Nysa dla kandydatów zamieszkałych poza
obwodem  danej  szkoły  i  gimnazjum, liczby  punktów dla



poszczególnych kryteriów oraz  dokumentów niezbędnych do ich
potwierdzenia,

27)zmiany uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej w Nysie z dnia 29
sierpnia 2005 roku w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy

Społecznej w Nysie
28)wskazania  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej    w Nysie  do

wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego

Rady Miejskiej w Nysie,
29)odwołania członka Komisji Urbanistyki i Rolnictwa.

Przerwa 15 minut

6.Informacja Przewodniczącego Komisji doraźnej ds. zmiany Statutu Gminy
Nysa w sprawie proponowanych zmian Statutu.

7.Ocena funkcjonowania Internetowego Informatora Miejskiego i.nysa.pl.
8.Zapoznanie z projektem „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy

Nysa".

9.Sprawy różne, wolne wnioski.
10.Zakończenie obrad.

Ad l„b"
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu XVI sesji.
Protokół XVI sesji Rady Miejskiej przyjęty został 19 glosami „za" przy 1 głosie
przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się.

Ad l„c"
Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nysy stanowi załącznik
nr 1 do niniejszego protokołu.
Z zapytaniami zwrócili się:
Radny P. Wojtasik zapytał na jakim etapie jest przygotowanie dokumentacji
przebudowy ulicy Wrocławskiej i Kolejowej i innych inwestycji w ramach
centrum przesiadkowego, o którego dofinansowanie mamy się starać, czy coś
w tym kierunku się dzieje? W ubiegłym roku Pan Burmistrz informował, że
jest możliwość przyjazdu do Nysy Pana Prezydenta, czy jest to jeszcze

aktualne?
Burmistrz  K. Kolbiarz  odpowiedział   przedmówcy, że  do wizyty Pana
Prezydenta dojdzie. Nie jest jednak w stanie jeszcze podać szczegółowego
terminu. Wie, że formuła będzie zmieniona. Polegała będzie na spotkaniu
Pana Prezydenta z kimś ważnym z Czech w praktykowanej, przygranicznej

formule.
Zastępca burmistrza P. Bobak wyjaśnił, że co prac związanych z centrum
przesiadkowym to ta koncepcja, to jest nieodzowny element wynikający
z realizacji projektu Partnerstwo Nyskie 2020, Koncepcja jest w tej chwili
konsultowana między partnerami tego projektu. Trwają rozmowy na temat
rozwiązań tam zaproponowanych. Spotkaliśmy się z Panem Starostą w celu
wynegocjowania i podpisania porozumienia co do opracowania dokumentacji
projektowej na to zadanie. W skład tego zadania będzie również wchodzić
opracowanie dokumentacji projektowej ulicy Wrocławskiej i ulicy Kolejowej,
jak również ulicy Piastowskiej.   Na dzisiaj   mamy opracowaną koncepcję



centrum przesiadkowego. Pan Starosta ma opracowaną koncepcję
zagospodarowania ulicy Piastowskiej. W momencie kiedy zostanie
uzgodniona z partnerami cała koncepcja centrum w ramach całego
partnerstwa będziemy opracowywać dokumentację ulicy Wrocławskiej

i Kolejowej.

Ad 1 „d"
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny poinformował, że w dniu 29 stycznia
2016r. uczestniczył w sesji Rady Powiatu oraz wraz z grupą radnych

w spotkaniu z Panią Minister E. Rafalską.
W dniu 17 lutego została zorganizowana Konferencja „Szkoła przyjazna
rodzinie", gdzie również uczestniczyli przedstawiciele placówek oświatowych
oraz radni. Były również przygotowania do święta i obchodów gminnych Dnia

Żołnierzy Wyklętych.

Ad 2
Radny P. Woitasik złożył interpelacje o treści:

1. W związku z zapowiadanymi przekształceniami (połączeniem) spółek
gminnych, proszę o odpowiedź na następujące pytania:

1)Jaka była wartość środków trwałych w spółkach gminnych na dzień 31
grudnia 2015 roku?

2)Ile wynosi wielkość rocznych odpisów kosztów amortyzacji w spółkach?
3)Jakiej wielkości kredyt miały spółki na dzień 31 grudnia 2015 roku?
4)Proszę o podanie inwestycji i ich kosztów rozpoczętych i realizowanych

na dzień 31 grudnia 2015 roku?
5)Ile wynosiły środki pieniężne w kasie i na lokatach bankowych

w spółkach na dzień 31 grudnia 2015 roku?
6)Proszę o podanie wskaźnika płynności finansowej w spółkach na dzień

31 grudnia 2015 roku.
7)Proszę o informację na temat wysokości wpłat na PFRON w spółkach

za rok 2015.
8)Proszę o podanie zarobków nowych prezesów spółek NZN, EKOM

i NOR oraz zarobków nowego dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej

w Nysie.
Ponadto proszę o informację na temat zapowiadanej budowy gminnej stacji

paliw:
1)Kto będzie inwestorem?
2)Gdzie będzie budowana? Jeśli na terenie po byłej FSD, to czy inwestor

będzie musiał kupić od gminy teren czy tylko go wydzierżawi?
3)Ile kosztuje taka inwestycja i w jaki sposób będzie finansowana?

2. Proszę o odpowiedź na następujące pytania:
1)Ile osób zatrudnionych było w UM w dniu 30 listopada 2014 roku, a ile

w dniu 31 grudnia 2015 roku?
2)Jakie są koszty wdrożenia i obsługi bonu „500 zł" ?
3)Kto negocjował w imieniu gminy zakup terenów po FSD i czy spisano

protokół negocjacyjny, a także podanie:



a)składu komisji negocjacyjnej,
b)kiedy odbywały się negocjacje,
c)przedstawienie kopii protokołów z posiedzeń negocjacyjnych.

Radna J. frytko zapytała co z odpowiedziami na dwa wnioski, które złożyła

w sprawach:
1)wizji i koncepcji Burmistrza na budownictwo mieszkaniowe,

2)terenu po dawnym FSD,
Radna dodała, że w tej sprawie interweniuje po raz kolejny.
Radny M. Wajda złożył interpelację w sprawie inwestycji drogowej przy ul.
Krawieckiej i ul. Długosza realizowanej przez Powiat Nyski we współpracy
z Gminą Nysa. Treść wniosku stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Radny P. Smoter powiedział,  że niedopuszczalna jest  sytuacja, że Pan
burmistrz nie odpowiada na wnioski radnych.
Burmistrz K. Kolbiarz przeprosił radnych, którzy nie otrzymali odpowiedzi na
ich wnioski oraz zapewnił, że w tym tygodniu wszystkie zaległe odpowiedzi

będą przekazane radnym.

Ad 3
Radna D. Wąsowicz-Hołota złożyła wniosek w sprawie uporządkowania
z krzewów i przycięcie drzew w zagajniku przy ul. Jagiełły. Treść wniosku

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Radny R. Kamuda złożył wniosek w sprawie wystąpienie do Dyrektora
Opolskiego Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia w Opolu o zwiększenie

kontraktu  dla  specjalistycznej     przychodni  lekarskiej.
przy ul.    ., aby objąć wysoce specjalistyczną opieką

naszych mieszkańców. Treść wniosku stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Radny R. Kamuda złożył    wniosek w sprawie umieszczania w Biuletynie
Informacji  Publicznej    linku do  e-sesji,    co  do  możliwości  dostępu
mieszkańcom wszystkich materiałów jakimi dysponują radni. Treść wniosku

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Radna J. Trytko złożyła wniosek w imieniu mieszkańców ul. Batalionów
Chłopskich dot. ujęcia w budżecie 2016 roku środków na opracowanie
projektu drogi o długości 300 metrów na ulicy Batalionów Chłopskich. Treść
wniosku wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
Radny A. Zelent złożył wniosek w sprawie wizji lokalnej na terenach
przyległych do remontu koryta rzeki i jeziora. Treść wniosku wraz
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
Radny A. Zelent złożył wniosek w sprawie utwardzenia i naprawy dróg
ziemnych dzielnicy Rochus. Treść wniosku wraz z uzasadnieniem stanowi

załącznik nr 8 do protokołu.
Radny M.Wajda złożył wniosek dotyczący planu przekazania działek
budowlanych młodym mieszkańcom Nysy. Treść wniosku wraz

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Radny P.Smoter złożył wniosek grupy radnych o ustanowienie ,,bonu
edukacyjnego" w wysokości 1000 złotych, przeznaczonego na wyprawkę
szkolną dla każdego sześciolatka, który pójdzie do szkoły podstawowej
prowadzonej przez gminę Nysa w 2016r. Treść wniosku wraz
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 10 do protokołu.



Ad 4
Nie zgłaszano oświadczeń.

Ad 5.1
Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia wniesionego przez

wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą nr XVI/226/16
Rady Miejskiej w Nysie z dnia 21 stycznia 2016 r. w sprawie rozpatrzenia

skargina działalność Ośrodka Pomocy Społecznej
w Nysie.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kamuda poinformował, że Komisja
Rewizyjna rozpatrywała tę kwestię i głosami 5 za, przy 1 głosie
wstrzymującym się, Komisja postanowiła nie uwzględniać wniesionego przez
wnioskodawczynię wezwania do usunięcia naruszenia jej interesu prawnego.
Radny P. Wojtasik poinformował, że Komisja tą sprawą zajmowała się
dwukrotnie. Za pierwszym razem informacja nie była aż tak precyzyjna, za
drugim razem okazało się, że jednak u tego mieszkańca, który stara się
o pomoc społeczną można przeprowadzić wywiad w jego nie miejscu
zameldowania, ale w miejscu pobytu. Okazało się też, że to nie ma jakiegoś
wielkiego znaczenia dla samego świadczenia czy on przebywa w jednym

miejscu czy drugim.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny udzielił głosu,
który zapytał, czy ta uchwała jest wiążąca i nie narusza Orzeczenia

Trybunału Konstytucyjnego z dnia 23 kwietnia 1996 roku, Wyroku WSA
z Wrocławia z 9 lipca 2010 roku, Wyroku WSA z Gorzowa Wielkopolskiego
z 27 czerwca 2013 roku, Wyroku NSA z 26 stycznia 2012 roku i Wyroku NSA
z 29 października 2013 roku gdzie w tej sprawie Wojewoda Opolski prowadzi
postępowanie z urzędu. Jeżeli były głosy 5 do 1, chce uzyskać odpowiedź jak
zostały przyjęte, zrozumiane akty prawne orzecznictwo podane w wezwaniu,
dlaczego zostały one rozpatrzone negatywnie bo jednakże te akty prawne
regulowały, że skarga jak i wezwanie jest w pełni zasadne i jest to dla niego
niezrozumiale, bo to działa nie tylko na osobę, którą reprezentuję, ale na całe

społeczeństwo nyskie.
Radca Prawny A.Markiewicz - zwróciła uwagę, że skarga dotycząca
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej została już przez Radę rozpatrzona
w ramach postępowania skargowego regulowanego przepisami Kodeksu
Postępowania  Administracyjnego.   To  postępowanie  jestwysoce
odformalizowane i kończy się aktem, w tym przypadku uchwałą Rady,
informującym skarżącego o sposobie rozpatrzenia jego skargi. Tak naprawdę
ten akt kończy całe postępowanie skargowe. Dzisiaj obradujemy nad
wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa, które zostało skierowane
przeciwko uchwale, która rozpatrywała skargę. Trzeba domniemywać, że
skarżąca wezwanie wnosi po to, żeby następnie sprawa ta trafiła do
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Opolu, niemniej trzeba
powiedzieć, że ta skarga z góry jest jakby na straconej pozycji w tym sensie,
że Wojewódzki Sąd Administracyjny w ogóle nie zajmuje się tego rodzaju
skargami. W związku z czym nawet nie przystąpi do merytorycznego jej
rozpatrzenia tylko skargę tę odrzuci. Mieliśmy kilkanaście takich
przypadków zatem to wezwanie do usunięcia naruszenia prawa nie otwiera



wcale ponownie drogi do ponownego, merytorycznego rozpoznania skargi,
jest jedynie etapem procedury, która musi być wyczerpana, żeby skarga

mogła trafić do WSA. Sąd i tak tę skargę odrzuci.
sądy odrzucają ponieważ nie zostają zachowane terminy,

ponieważ strony nie są informowane, nie są pouczane jakie przysługują im
prawa odwoławcze i dlatego są odrzucane w dużej większości. Tu jednakże w
wezwaniu jak i w skardze zostały podane podstawy prawne jak
rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej , Wyrok Sądu
Najwyższego z 13 lutego 76 roku ,Wyrok Sądu Najwyższego z 17 listopada 96
roku i tezy NSA i chyba są to akty prawne, gdzie gmina ma przestrzegać, bo
gmina nie jest zobowiązana do zmiany Ustaw i Orzecznictwa bo od tego są

organy wyższej instancji powołane.
Radca Prawny po prostu trzeba dać sprawę rozstrzygnąć sądowi.

uważam, że sądy są już tak obciążone i powinniśmy
naprawdę przestrzegać prawa i podejmować decyzje zgodnie z prawem

i orzecznictwem jakie jest.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -powiedział, że Rada Miejska
rozpatruje i rozstrzyga w ramach swoich kompetencji. Rozstrzygnięcie w tej
sprawie i podjęcie uchwały o treści, która została przedstawiona, czyli
odrzucenie wniosku i nie uwzględnienie wezwania do usunięcia naruszenia
prawa, otwiera Panu możliwość dowiedzenia swoich racji przed sądem. Rada
Miejska nie jest sądem, Rada Miejska podejmuje akty prawa miejscowego,
rozstrzyga o tych aktach. Proszę nie wymagać od Rady Miejskiej, żeby

wykraczała poza swoje kompetencje.
Radny P.Wojtasik - powiedział, że w tej sytuacji trzeba trochę racji przyznać
Panu, bo to wyszło na posiedzeniu drugiej Komisji Rewizyjnej, gdzie znów
zajmowaliśmy się tą sprawą i przyznał to sam pracownik OPS, że ten wywiad
można przeprowadzić w miejscu pobytu czy zamieszkania i rozporządzenie
daje taką możliwość. Mimo, że skarga zostanie odrzucona prosiłbym
szczególnie kierownictwo OPS, aby zwrócić pracownikom uwagę, żeby się nie

upierali, jeżeli ktoś wskazuje miejsce pobytu, bo tak jak małżonka Pana
opiekuje się swoim mężem w miejscu jego zamieszkania i to wskazuje, że jest
to prawidłowe. Prosiłbym o wyjaśnienie tej sytuacji między miejscem pobytu
Pana i jego miejscem zamieszkania. Może tu jest jakiś błąd i bariera, na
którą napotyka ciągle OPS. W świetle Rozporządzenia Ministra Pracy
i Polityki Społecznej miejsce pobytu jak i miejsce zamieszkania jest na
równym poziomie, gdzie można przeprowadzić wywiad z osobą ubiegającą się
o świadczenie. Warunki w jednym i drugim miejscu nie zmieniłyby decyzji

0przyznaniu świadczenia dla tych osób.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - powiedział, że również myśli, że OPS
powinien tutaj elastyczniej podchodzić do osób, które są objęte pomocą
1wsparciem i myśli, że te wszystkie działania zmierzają do tego, żeby uczulić
pracowników OPS, że to jest misja służenia ludziom i pomocy ludziom.
Radny R. Kamuda - powiedział, że oczywiście radny Wojtasik ma rację co do
interpretacji przepisu, natomiast OPS dobitnie wykazał,  że zarówno pod
jednym jak i drugim adresem wielokrotne  umawiane  spotkania nie
dochodziły do skutku. Trudno tutaj przyznawać rację jednej ze stron.
Radny P. Szyra nie można się zgodzić, żeby przyznać rację dlatego, że jeżeli
popatrzymy na daty złożenia wszystkich dokumentów i okres kiedy to było,



czyli 30 grudnia - złożenie dokumentacji o świadczenie, a potem następuje
Sylwester. Wracając do prac Komisji. Komisja oceniła to w ten sposób, że być
może zostało to w jakiś sposób nie zapewnione z dokonaniem tych czynności
w okresie kiedy by! złożony wniosek, a złożony był w końcu roku i nie można
było tego zrobić szybciej. Z wyjaśnień urzędników OPS otrzymaliśmy
informację, że jak to było możliwe spotkano się z osoba zainteresowaną

8 stycznia.
^Pan podaje nieprawdę, ponieważ wszystkie terminy były

ustalane na piśmie.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -  przypomniał,  że w tej  chwili nie
rozpatrujemy ponownie skargi tylko procedujemy nad uchwałą związaną

z wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa.
Zastępca Burmistrza P. Bobak -  padły zarzuty, że OPS nie dochował
wszelkich starań, jeżeli chodzi o ten wywiad, który miał się odbyć. Burmistrz
poinformował, że spotkania z wnioskodawcą podejmowane były wielokrotnie,

więc myśli, że dochowano wszelkiej staranności.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt

uchwały w sprawie rozstrzygnięcia wniesionego przez
wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą nr XVI/226/16 Rady
Miejskiej w Nysie z dnia 21 stycznia 2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi

na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Nysie.
Stwierdził,   że uchwała została podjęta 14 głosami „za" przy 7 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/233/16 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Ad 5.2
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargina
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Nysie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej   R.Kamuda poinformował,  że Komisja

uznała jednogłośnie skargę za bezzasadną.
Nie było dyskusji w przedmiotowej sprawie.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie rozpatrzenia skargina działalność Ośrodka

Pomocy Społecznej w Nysie.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 16 głosami „za", przy 5 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/234/16 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Ad 5.3
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza

Nysy.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  R.Kamuda poinformował,  że Komisja
szczegółowo  zbadała  dokumenty  i  5  głosami ,,za",  przy  1  głosie
wstrzymującym się uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi uznała za

bezzasadną.
Radna D.Wasowicz-  Hołota - powiedziała, że przepisy sobie, a praktyka
sobie. Jest ewidentnie powiedziane, że miejsca powinny być oznaczone
liniami, dlaczego tego nie ma, bo w tym zakresie ma dużo wątpliwości i
zgadza sięz opinią skarżącego, że nie jest to zgodne z prawem.



Burmistrz K. Kolbiarz - skarga oczywiście mieści w sobie wiele treści,
zdroworozsądkowych i zgodnych z prawem, natomiast sytuacja, jaka jest to
wszyscy wiemy, zwłaszcza w takich miastach jak Nysa, gdzie wymogi

dotyczących malowania białych linii na kostkach zabytkowych też w jakiejś
mierze muszą się pojawić. My taki stan zastaliśmy jeszcze rok temu,
zakładaliśmy, że to co powstało, zostało zrobione zgodnie z prawem. Tą
sprawę badamy, pracujemy w ogóle nad zmianą ruchu w śródmieściu
i w miejscach, które są objęte strefą płatnego parkowania i te zmiany
nastąpią. Natomiast na dzisiaj, jasne zwrócenie nam uwagi jak najbardziej
przyjmujemy to jest tu wiele racji, natomiast zrobimy wszystko, żeby zgodnie
z prawem te linie wyrysować. Śródmieście i tą strefę parkowania objąć
również zasadami ruchu, które będą w zgodzie z przepisami. Natomiast nie
od razu uda się to zrobić, bo jak wspomniałem jest to stan zastany. Do tego
musimy podejść w sposób kompleksowy, ale nie od razu z cała pewnością,
proces będzie powolny, natomiast docelowo wszystko będzie zgodnie

z przepisami naszego prawa.
Radny P. Smoter - czegoś nie rozumiem, bo jeśli skarżący ma rację, to jak
możemy uznać w głosowaniu, że nie ma racji. Skarga jest zasadna, co przed
chwilą Pan Burmistrz potwierdził. Skarżący ma rację i teraz jest kwestia
tego, jak do tego podejdzie Gmina Nysa. Albo wymalujemy wszędzie te linie

albo powiemy, że na przykład na Placu Solnym nie pobieramy opłaty,
zmniejszamy strefę parkingową, bo nie chcemy mieć tam linii. Jest
pomalowana kostka w Rynku, na to się wszyscy godzą, ale po prostu wynika
z tego, że nie wszędzie, tam gdzie nie możemy z różnych względów

wymalować tych linii nie powinniśmy pobierać opłaty i taka powinna być
logika podchodzenia do tej skargi a nie uznawać, że skarżący ma rację, ale
my uznajemy, że nie ma racji i tak zostanie wszystko jak jest.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - powiedział, że w uzasadnieniu jest
opisane i przytoczone są wyroki potwierdzające zasadność tej uchwały, którą

przygotowano na dzisiejszą sesję.
Radny R. Kamuda - Pan Burmistrz nie podniósł jednego istotnego
argumentu. Nowelizacja tego przepisu, który nakazuje oznakowanie miejsc
parkingowych zarówno pionowo jak i poziomo nie określiła żadnego czasu na
usunięcie tej wady. Stan jest stanem zastanym przez obecną Radę i obecną
władzę. Podjęto kroki, żeby tą wadę usunąć. Ponieważ nie jest określony
żaden termin, to kiedy to się stanie, w możliwie jak najkrótszym czasie
usunie tą wadę i wszystko będzie w porządku. Na dzisiaj jest wszystko
zgodne z prawem i dlatego skarga została przez Komisję uznana za

bezzasadną.
Zastępca Burmistrza P. Bobak - temat strefy płatnego parkowania wbrew
pozorom nie jest taki prosty do rozstrzygnięcia i zapewne Pan Burmistrz miał
na myśli to, że cześć racji ma i skarżący i część racji ma gmina, ponieważ
w tej sprawie jest niejednoznaczne orzecznictwo. Dla nas najlepiej by było,
gdyby w indywidualnej sprawie Sąd na naszym terenie wydał jednoznaczne
stanowisko, czy gmina ma postępować tak czy inaczej. Natomiast wychodząc
naprzeciw stanowisku mieszkańców, podjęliśmy działania, żeby w ogóle
wprowadzić nową organizację ruchu w strefie płatnego parkowania i na
dzisiaj konsultujemy dokument, który nam przedstawił obecny operator tej
strefy. Ten dokument trafi teraz do służb Starosty, bo Starosta podejmuje



ostateczną decyzję, czy ta organizacja ruchu przedłożona przez Pana
Burmistrza jest zgodna z prawem czy też nie. Taki dokument pan Starosta
albo już otrzymał, albo to trafi w tym tygodniu. Kwestia oznakowania tych

linii, generalnie tej strefy w Nysie mogłoby nie być. Mamy dość duży problem
z rotacyjnością miejsc postojowych, więc ta strefa jak najbardziej spełnia
swoją funkcję. Problem pojawi się wtedy, kiedy faktycznie jak pan radny P.
Smoter stwierdził, my nie będziemy mogli wyrysować linii na niektórych
ulicach. O to obawiam się, że wtedy mieszkańcy będą nadużywać miejsc
postojowych i będzie problem i dla mieszkańców, którzy zamieszkują okolice
tych ulic i dla samych osób przyjezdnych, bo tej rotacyjności tam po prostu
nie będzie. Co do miejsc zabytkowych, bo mamy dwa newralgiczne punkty to
jest plac w okolicach Sądu i Plac Rynku Solnego. Tam niestety, bo z tym
poglądem się nie zgadzam, jeśli jest taki głos mieszkańców wyrysujemy tam

białe linie na zabytkowym bruku i będziemy pobierać opłaty.
Skarżącypowiedział, że nie raz w pismach informował tak jak
było w skardze, dołączał orzecznictwo Naczelnego Sądu Administracyjnego,
interpretację Ministra Infrastruktury i Rozwoju i myśli, że orzecznictwo jest
jasne i klarowne w tej sprawie, a przytoczony przez państwa wyrok Sądu
w Poznaniu, który był przeciwko kierowcom był wydany jeszcze za czasów
obowiązywania starych przepisów, bo Rozporządzenie z 2013 roku weszło

w życie 14 lutego 2014 roku.
Radca Prawny A.Markiewicz problemem strefy płatnego parkowania i jej
oznakowania jest tak, że orzecznictwo wbrew pozorom wcale nie jest takie
jednolite. Owszem w uzasadnieniu projektu uchwały przytoczono dwa
wcześniej obowiązujące wyroki, one wprawdzie faktycznie zostały wydane
zanim zmiana rozporządzenia w tym zakresie weszła w życie. Z bazy
orzeczniczej NSA i wyroku Wojewódzkiego Sądu dzisiaj wydrukowałam
zarówno wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie, on jest

z 29 lipca 2015 roku, jak i wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego
w Warszawie z kwietnia 2005 roku, w którym w tych sprawach również
podnoszona była kwestia braku oznakowania poziomego i mimo wszystko
tutaj Sądy stanęły na innym stanowisku, że wystarczą dwa oznakowania
wjazd do strefy płatnego parkowania i wyjazd z tej strefy. Wyznaczenie

konkretnych miejsc nie ma obowiązku wniesienia opłaty decydującego
znaczenia. Ten wyrok WSA w Warszawie został nadto podtrzymany wyrokiem
już Naczelnego Sądu Administracyjnego z 8 grudnia ubiegłego roku. Należy
jednak wskazać, że kwestia nie jest jednoznaczna, jest ona kontrowersyjna.
Część sądów decyduje się na przyjęcie poglądu, że tak naprawdę obowiązek
wnoszenia opłaty wynika z bezpośrednio z Ustawy o drogach publicznych.
Natomiast to rozporządzenie, o którym mówimy to jest rozporządzenie
w sprawie szczegółowych warunków technicznych jakim powinny
odpowiadać znaki. To rozporządzenie tak naprawdę jest aktem
wykonawczym nie do Ustawy o drogach publicznych tyko do Ustawy Prawo
o Ruchu Drogowym. Tutaj sądy przyjęły jednak akurat w tych dwóch
sprawach prymat Ustawy o drogach publicznych. Podkreślają przede
wszystkim, że obowiązek wniesienia opłat)' za postój w strefie płatnego
parkowania jest obowiązkiem wynikającym wprost z przepisu prawa.
W naszej sytuacji nie bez znaczenia wydaje się być okoliczność, że nasza
strefa została wprowadzona i oznakowana przed wejściem w życie nowelizacji
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tego rozporządzenia, bo ono weszło w życie 14.02.2014 roku i przepis
przejściowy tej nowelizacji przewidywał, że dotychczasowe oznakowania
uważa się za równoznaczne z tymi nowymi.
To jest oczywiście następny zapewne przepis do interpretacji niemniej na
dzień dzisiejszy my stoimy na stanowisku, podobnie jak wiele zarządców
dróg i zarządów dróg w Polsce, że taki sposób oznakowania strefy jaki na
dzień dzisiejszy mamy uprawnia do pobierania opłaty za postój w strefie
płatnego parkowania i również opłatę dodatkową w przypadku nie wniesienia

opłaty.
Skarżący- powiedział, że Pan Bobak dla faktów Nyskich
podał informację, że jestem pierwszą osobą, która wniosła reklamacje w
stosunku do opłaty parkingowej, a jest to nieprawda, ponieważ wiele osób
dostało reklamacje nie uwzględnione od Urzędu i nie wiem skąd taka decyzja
i oświadczenia w gazecie. Ponadto twierdził, że ja czekam na tytuł
wykonawczy. Pierwszą opłatę dostałem w październiku. Do tej pory nie
dostałem choćby ponaglenia. Zgłaszają się do mnie osoby, które już po
miesiącu dostają ponaglenia. O co tutaj chodzi, czy ta sprawa ma nie trafić
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, żebym ja nie mógł się odwołać,

czy o co tutaj chodzi?
Radca Prawny A. Markiewicz - w kwestii formalnej. Tutaj orzecznictwo
sądowe jest spójne jednolite i tutaj nie ma wątpliwości. W procedurze
pobierania opłaty dodatkowej za nie uiszczony postój nie ma miejsca na
odwołania od otrzymanego wezwania od upomnienia dlatego, że sądy
podkreślają obowiązek wniesienia opłaty za postój i ewentualnie w dalszej
kolejności opłaty dodatkowej, powstaje z mocy prawa, w związku z czym on
nie wymaga konkretyzacji w postaci decyzji administracyjnej. Tak naprawdę
jeżeli osoba nie uiszcza opłaty, to kolejnym krokiem jest wystawienia
najpierw upomnienia. Od upomnienia nie przysługuje również żaden środek
odwoławczy. Następnie gmina jako wierzyciel występuje z wnioskiem do
organu egzekucyjnego, czyli do Naczelnika Urzędu Skarbowego przesyłając
tam tytuł wykonawczy. Jeśli zostaną wniesione zarzuty w tym prowadzonym
postępowaniu Naczelnik Urzędu Skarbowego przesyła te zarzuty do
rozpatrzenia Gminie, jako wierzycielowi. W tym zakresie wydawane jest
postanowienie. Dopiero w tym momencie otwiera się droga odwoławcza, bo
na postanowienie przysługuje zażalenie do Samorządowego Kolegium
Odwoławczego. Jeśli strona jest niezadowolona z rozpatrzenia sprawy przez
SKO, to dopiero otwiera się droga do wniesienia skargi do Wojewódzkiego
Sądu Administracyjnego. Gro spraw, którymi się sądy zajmowały właśnie
zapadają przy zastosowaniu takiej procedury. Stąd reklamacje, które są
rozpatrywane, one są rozpatrywane w trybie jakby wewnętrznym określonym
uchwałą i zarządzeniem Burmistrza i tutaj od sposobu rozpatrzenia
reklamacji środek żaden zaskarżenia do organu wyższego instancji nie
przysługuje. Tylko jak mówiłam dopiero już na etapie postępowania

egzekucyjnego.
Skarżący. ^_ jeśli te miejsca są nieprawidłowo oznakowane,
czy nie należałoby ustąpić z pobierania opłaty na takich miejscach i być fair

w stosunku do mieszkańców naszego miasta?
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - bardzo dobrze, że Pan zauważył ten
problem strefy parkowania, natomiast nie możemy jako radni rozpatrywać
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tego, czy Pana reklamacja została uwzględniona czy nie. Są dwa aspekty
pierwszy to organizacja strefy płatnego parkowania, o czym rozmawialiśmy to
co Pan Burmistrz w swojej wypowiedzi zaznaczył, że Gmina jest w trakcie
reorganizacji ruchu i ta strefa płatnego parkowania będzie zreorganizowana,
a druga sprawa dotyczy bezpośrednio Pana i reklamacji na burmistrza. Nie
chciałbym, żeby Rada Miejska zajmowała się wszystkimi sprawami, gdzie

ktoś ma reklamacje na jakieś czynności. Z jednej strony dziękuję Panu
osobiście za zauważenie problemu organizacji strefy, bo to jest temat, nad

którym myślę będziemy mieli okazję jako radni porozmawiać z Burmistrzem
na jakimś spotkaniu, bądź w ramach Komisji Urbanistyki, a później może
efektem tego będzie projekt uchwały, który zmieni funkcjonowanie strefy.
Należy też pamiętać, że poprzednia pani burmistrz podpisała umowę ze
strefą parkowania na 4 lata i w tej chwili samorząd jest związany bodajże do

końca tej kadencji umową.
Radny P. Wojtasik - nie do końca się zgadzam z tym, co powiedziała pani
mecenas, że są wyroki sąd rozstrzygnie tak lub inaczej, bo po coś to
rozporządzenie zostało wprowadzone. Ustawodawca nie wymyślił sobie tego,
żeby komuś zrobić żart, doprecyzował to, że te znaki poziome też mają się
pojawić na strefie płatnego parkowania. Powinniśmy przestrzegać tego prawa
mimo, że się może z nim nie zgadzamy. Natomiast, po co on to zrobił. Często
zdarza się tak, że w strefie płatnego parkowania ta kara za parkowanie bez
opłaty wręczana jest tym osobom, które na przykład parkują na miejscu dla
pieszych albo w niedozwolonym miejscu. To jest miedzy innymi przez to, że
strefa ta nie jest wyznaczona. Wtedy dochodzi do takiej sytuacji, że Gmina
troszeczkę zachowuje się jak paser, bo czerpie korzyści ze złamania prawa.
Nie może tak być, że jeżeli ktoś lamie przepisy, a to my jeszcze za to
pobieramy opłatę i pewnie, dlatego dokładne sprecyzowanie, wyznaczenie
strefy płatnego parkowania było wprowadzone w tych przepisach. Myślę, że
tego nie unikniemy i w tych przygotowywanych zmianach takie oznakowanie
powinno być uwzględnione i też, jeśli nie chcemy zapaskudzić jakiegoś
terenu w centrum miasta to po prostu nie pobierajmy tych opłat. To jest
zresztą zgodne z tym, co proponował radny R.Kamuda i Pan Burmistrz
podtrzymywał, że strefę płatnego parkowania docelowo chcemy w mieście

zlikwidować, chyba, że plany się już zmieniły.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -     poddał  pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Nysy.
Radna D. Wąsowicz-Hołota -   wniosła o  przeprowadzenie  reasumpcji

głosowania.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - kto jest za reasumpcją głosowania,
a tym samym za zniweczeniem głosowania, które zostało rozpoczęte.
„Za" głosowało 18 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.
Przewodniczący stwierdził,  że wniosek radnej   D.Wąsowicz-Hołota został

uwzględniony.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - poddał ponownie pod głosowanie
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza

Nysy.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 14 glosami „za" przy 6 głosach

przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.
Uchwała nr XVII/235/16 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
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Ad 5.4
Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia wniesionego przez

wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr XIV/178/15
Rady Miejskiej w Nysie z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie opłaty targowej.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R.Kamuda - poinformował, że Komisja
stwierdza 3 głosami „za" przy 3 głosach wstrzymujących się brak podstaw
uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa, złożonego przez
wnoszącego wezwanie.

Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -  poddał  pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie rozstrzygnięcia wniesionego przez
wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą Nr XIV/178/15 Rady
Miejskiej w Nysie z dnia 26 listopada 2015r. w sprawie opłaty targowej.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 13 głosami „za" przy 5 głosach
przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/236/16 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący ogłosił półgodzinną przerwę i zaprosił wszystkich na
przedstawienie przygotowane przez młodzież z Gimnazjum Nr 2 z okazji
Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

Po przerwie obecnych na sali 20 radnych.

Ad 5.5
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Nysa na 2016 rok wraz
z materiałem dodatkowym.

Skarbnik Miasta M.Lisoń omówił szczegółowo materiał dodatkowy.
Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów S. Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko — poinformowała,
że pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Radny P. Woitasik - zapyta! o zwiększenia w dziale 750 Administracja
Publiczna, tam są jakieś wynagrodzenia na kwotę 124 tysiące złotych, co to
takiego jest, kogo zatrudniamy oraz w dziale 754 również wynagrodzenia
w kwocie 5 tysięcy złotych, czego i kogo to dotyczy?
Skarbnik Miasta M.Lisoń - wyjaśnił, że dział 750 Urząd Miejski jest
zwiększenie o 78 tysięcy wynagrodzenia. Te wynagrodzenia dotyczą robót
publicznych. Nie planowaliśmy w tym roku tworząc budżet, że będziemy
finansowali trwałość prac społeczno - użytecznych. W sołectwach będzie
zatrudnionych wraz z kilkoma osobami w Urzędzie 31 osób i jednomiesięczna
trwałość tego zatrudnienia wymaga zwiększenia wynagrodzeń i narzutów na
wynagrodzenia o kwotę 78 tysięcy złotych. Te osoby przychodzą na 3
miesiące i na jeden miesiąc musimy zatrudnić je we własnym zakresie.
Oprócz tego będzie pracować 40 osób na pracach społecznie - użytecznych z
tym, że trwałość będzie zrealizowana przez spółkę jako, że będą to prace na
terenie miasta, którymi się spółka zajmuje.
Dział 754 - 5 tysięcy złotych. Jest to związane z tym, że OSP w Niwnicy
przystąpiło do systemu ratownictwa gaśniczego i konieczność zatrudnienia
drugiego kierowcy. W marcu będzie zatrudniony drugi kierowca i jego
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wynagrodzenia do końca roku  (jest  zatrudniony na umowę zlecenie)
wymagają zwiększenia o 5 tysięcy złotych.
Radna D. Pasieka - poprosiła o wyjaśnienie przeniesienia środków z zadania
Nyskie  Centrum Nauki  na  doposażenie   międzyszkolnej     pracowni
przedmiotowej eksperymentowania przy Gimnazjum Nr 2. Czy tego centrum
nie będzie, czy będzie funkcjonować w innej formie?
Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty A.Fujarczuk -  to centrum będzie,
natomiast  przenosimy środki finansowe, które były w Urzędu, a będą
w Gminnym Zarządzie Oświaty.
Radna D.Pasieka -   powiedziała, że 400 tysięcy  to znacząca kwota na
pracownie więc poprosiła o więcej informacji.
Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty A.Fujarczuk - wyjaśnił, że w ramach
tego projektu będą przygotowane 4 pracownie w pomieszczeniach po dawnej

Agencji  Restrukturyzacji   i   Modernizacji   Rolnictwa. To jest  pracownia
matematyki, biologii, geografii i fizyki. Tu się nie zmieniło, zmieniła się tylko
nazwa, nie będzie to Nyskie Centrum Nauki tylko pracownia wielofunkcyjna,
eksperymentowania. Całe założenie i projekt dotyczy młodzieży szkolnej
z całej gminy i w założeniach nic się nie zmieniło i kwota też.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie zmiany budżetu Gminy Nysa na 2016 rok
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 14 głosami „za" przy 7 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/237/16 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Ad 5.6
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/231/16 Rady Miejskiej
w Nysie z dnia 21  stycznia 2016r. w sprawie uchwalenia wieloletniej

prognozy finansowej na lata 2016-2029.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel-
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -  poddał  pod głosowanie projekt

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/231/16 Rady Miejskiej w Nysie
z dnia 21 stycznia 2016r. w sprawie uchwalenia wieloletniej   prognozy

finansowej na lata 2016-2029.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 14 głosami „za" przy 7  głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/238/16 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Ad 5.7
Podjęcie  uchwały w sprawie  wprowadzenia na terenie  Gminy Nysa
świadczenia pieniężnego - ,,bonu wychowawczego".

Przewodniczący  Komisji     Oświaty  i  Spraw Socjalnych  J.Chabiński-
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego  i Finansów S.Czepiel-
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.



Radny P. Smoter - zwrócił się do Burmistrza o doprecyzowanie  3,
dotyczącego kryteriów uprawniających do otrzymania „bonu", a zwłaszcza
dla rodzin pobierających świadczenia pielęgnacyjne z OPS na dziecko
niepełnosprawne w wysokości 1300 zł. Czy obejmujemy takie rodziny

„bonem"?
Radna D. Wąsowicz- Hołota - czy osoby/rodziny, które pobierają zasiłek

pielęgnacyjny w wysokości ok. 150,00zł też będą miały takie uprawnienia?
Burmistrz K. Kolbiarz -rozszerzenie w praktyce dotyczy tego, o czym mówił
Radny Piotr Smoter, czyli rodziców którzy zrezygnowali z pracy, aby
opiekować się dzieckiem, na które jest przyznane świadczenie pielęgnacyjne.
Natomiast na dzisiaj jest to jedyne rozszerzenie. Ewaluacja projektu „bonu
wychowawczego" będzie miała miejsce raz w roku, jeżeli uznamy w gronie
Rady Miejskiej, że takie rozszerzenie powinno nastąpić na inne kategorie
osób to z pewnością tak zrobimy. Natomiast na dzisiaj podtrzymujemy to, co
było w pierwotnym regulaminie i rozszerzamy formułę, dajemy
pierwszeństwo również samotnym rodzicom, którzy wychowują dziecko, na
które jest przyznane świadczenie pielęgnacyjne. Innych rozszerzeń na dzisiaj

nie planujemy.
Radna D. Wąsowicz - Hołota - zwróciła się z prośbą do radnych, aby
uwzględnić osoby, które biorą zasiłek pielęgnacyjny, ponieważ teraz już
dochodziło do takich paradoksalnych sytuacji, że żeby uzyskać ten „bon"
rodziny rezygnowały z tego świadczenia ok. 100 zł, a przecież to świadczenie
jest przyznane na dziecko chore, czyli na leczenie tego chorego i to nie może
być przeszkodą, aby te dzieci dyskryminować. My musimy im zabrać, aby im
dać. W związku z tym proszę, aby rozszerzyć ten zapis i dodać jeszcze w 3
ust. 2, pkt. 2 i konsekwentnie w kolejnych zapisach „pobiera świadczenie
pielęgnacyjne lub zasiłek pielęgnacyjny", aby to wprowadzić. Nie
dyskryminujmy tych dzieci, tych osób nie będzie aż tak dużo uprawnionych.
Radny P. Wojtasik - z czego wynikają te zmiany? bo pamiętam jak na

pierwszej komisji, przed sesją kiedy uchwalaliśmy te zmiany mówił Pan, że
nie będziemy poszerzać tego katalogu zmian i na sesji tego mocno Pan
bronił, a także po spotkaniu z Wojewodą, o które Radny Smoter pytał. Też
Pan mówił, że żadnych zmian nie będzie. Co takiego się stało, że takie
zmiany się jednak wprowadzają i bardzo się cieszę z tego powodu, że te

zmiany wprowadzamy.
Radny P. Szyra - na komisji prosiłem o wyjaśnienie i ewentualną
autopoprawkę do  5 pkt 3 - proszę o wyjaśnienie panią radczynię prawną
kwestii, czy to nie narzuca, że oboje rodzice muszą pracować albo oboje
rodzice muszą prowadzić działalność gospodarczą. Sformułowania tutaj
zawarte, ktoś może nam tutaj zarzucić, że oboje rodzice muszą pracować na
wynagrodzenie o pracę albo oboje rodzice muszą prowadzić działalność

gospodarczą.
Radny Ł. Bogdanowski - zapytał o to, co Pani Danuta zapytała. To
szlachetna sprawa. Sprawę musimy przejrzeć przez pryzmat kosztów, czy

jesteśmyw stanie odpowiedzieć o jakie kwoty zostanie zwiększone wtedy
wypłacanie, bo nie chciałbym, żeby nie znając tych kwot, coś zmieniali.
Chodzitutaj
o rodziców, którzy zrezygnowali z pracy, aby zajmować się dziećmi. Mamy
tutaj konkretną kwotę, a jest to kwota około 200.000 zl. Czy jesteśmy
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w stanie poznać zatem kwotę tego rozszerzenia?, bo moglibyśmy tutaj dużo
fajnych, szlachetnych rzeczy dawać, ale żebyśmy się nie rozpędzili, jeżeli

chodzi o kwotę.
Radny P.Woitasik - Panie Burmistrzu tam też chyba jest zmiana jeśli chodzi
o osoby, które zamieszkują na terenie gminy w ciągu 10 lat przez 3 lata
ciągle. Tutaj w nawiązaniu do zapytania Radnego Bogdanowskiego, czy też
znamy koszty, ile takich osób będzie starało się o przyznanie „bonu", bo
gdzieś jakąś wypowiedź Pana Burmistrza czytałem, że chodzi o osoby, które
z zagranicy pytają, chcą przyjechać do Nysy i się tutaj osiedlić, ale nie
spełniają tego warunku ciągłego zamieszkania. Czy też wiemy ile takich osób

zostanie objętych „bonem"?
Burmistrz K.Kolbiarz - już mówię skąd zmiany. Po pierwsze zmiany były
konsultowane ze służbami Wojewody, bo to jest bardzo istotne i również
bazujemy na doświadczeniach z pierwszego naboru. Jak państwo wiecie
w tym roku na „nyski bon wychowawczy" mamy kwotę 3 min zł i w tej kwocie
musimy się zmieścić, bo taka była intencja i radnych i również moja. Dlatego
też rozszerzenie na rodziców, którzy otrzymują świadczenie pielęgnacyjne
nastąpiło w tym momencie, bo wiemy że tych rodzin i rodziców jest dokładnie
31 i wiemy, że budżet który mamy na ten rok z wielką rezerwą jest w stanie
podołać wsparciu tych właśnie rodzin, które pobierają na swoje dzieci
świadczenie pielęgnacyjne. Natomiast wszystkie inne rozszerzenia będą

musiały być już efektem analizy, ewaluacji, która nastąpi pod koniec roku,
czyli w sytuacji, kiedy będziemy już po dwóch naborach, będziemy sytuację
znali doskonale i wtedy będziemy w stanie to wszystko wyliczyć. Natomiast
kwestia rozszerzenia formuły o trzy łata zamieszkania w kontekście ostatnich
10 lat faktycznie jest efektem dość wielu pytań ze strony mieszkańców Nysy,
którzy wyjechali z naszej gminy kilka lat temu i teraz zamierzają wrócić, więc
takie rozszerzenie planujemy. Wprowadzamy kolejne, które jest z tym ściśle
związane, mianowicie takie - oczekujemy, że podatki będą płacone również
w naszym Urzędzie Skarbowym, czyli ten udział w podatku PIT będzie do nas
również wpływał. W tym przypadku również osób z zagranicy. Zakładamy, że
przyjadą również, jako przedsiębiorcy czy pracujący. Wówczas, to co wpłacą
zrównoważy ubytki z naszego budżetu. Na dzisiaj szacujemy tą ilość na nie

więcej niż 25 - 30 parę.
Radna D. Wasowicz - Hołota - zapytała czy zasiłek rodzinny jest przeszkodą

do wypłaty „bonu"?
Burmistrz K. Kolbiarz - wszelkie świadczenia z kasy gminy nie tyle są
przeszkodą, co w kryteriach eliminują z ubiegania się o „bon".
Radna D. Wasowicz-  Hołota - czy zasiłek rodzinny eliminuje, zasiłek na

dziecko, rodzinny?
Burmistrz K. Kolbiarz - jest wypłacany przez OPS, w tym momencie kwestia
wyboru rodziców czy wolą zasiłek rodzinny, czy „nyski bon wychowawczy".

Radna D. Wasowicz -   Hołota -   przecież to jest  ustawowo przyznane

świadczenie.
Burmistrz K. Kolbiarz - podtrzymuję to, co mówiłem. Wszystkie świadczenia
wypłacane przez OPS, które są i z kasy gminy i z kasy wojewódzkiej czy
państwowej eliminują lub ograniczają dostęp do „nyskiego bonu

wychowawczego".



Radna D.Wąsowicz - Hołota - dla mnie to jest szokujące. Mamy zasiłków
rodzinnych pozbawiać rodzinę, ustawowego świadczenia na dziecko i tak
samo zasiłku pielęgnacyjnego? W takim razie ta idea naszego bonu

i wspierania rodzin jest dziwna.
Burmistrz K.Kolbiarz - od początku tak było i dziwię się zdziwieniu.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny - na Komisji Oświaty była procedowana
i zapoznaliście się państwo z projektem uchwały złożonym przez radnych.

Ten projekt uchwały nie będzie poddawany pod głosowanie z tego względu,
że  w  części  satysfakcjonującej    wnioskodawców został    uwzględniony
w projekcie przedstawionym przez Pana Burmistrza.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   zwrócił  się ponownie do radnej
D.Wąsowicz-Hołoty o dokładne sprecyzowanie wniosku.
Radna D.Wąsowicz-  Hołota -   w paragrafie   3 ust  2 pkt  2 (kryteria
przyznawania) kończy  się  z  tytułu sprawowania tej    opieki pobiera
świadczenie pielęgnacyjne lub zasiłek pielęgnacyjny to jest w punkcie
a i punkcie b.
Radny P. Smoter - zaproponował, aby w paragrafie  7, w którym jest
wypisana utrata uprawnień do bonu wykreślić punkt ust 1 pkt 3.
Radna Wasowicz - Hołota - wycofała poprzedni wniosek, a zgłasza kolejny
0treści: „aby w paragrafie  7 w punkcie  3 dopisać  oraz  zasiłku
pielęgnacyjnego i zasiłku rodzinnego",  czyli rozszerzenie o taki zapis tego

paragrafu.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny - a czy jesteśmy w stanie ocenić, jakie

to będą skutki takiej zmiany.
Radny Ł. Bogdanowski - poprosił, aby nie tworzyć prawa na kolanie, nie
znamy dzisiaj skutków finansowych. Trochę żałuję, że ten temat nie został
poruszony na Komisji   Oświaty, bo był   czas  to przedyskutować.  Nie
chciałbym tutaj decyzji podejmować w pięć minut nie znając kwot, bo chyba
nie w tym rzecz, abyśmy prawo na kolanie tworzyli. To jest dobry wniosek do

dyskusji, ale nie do podejmowania decyzji tutaj, gdzie za pięć minut mamy
podjąć decyzje co  do  budżetu,  co do środków. Według mojej   opinii
powinniśmy się na razie wstrzymać i powrócić do tego tematu na Komisji

Oświaty.
Burmistrz K. Kolbiarz - powiedział, że bardzo prosi o to, co powiedział radny
Ł.Bogdanowski, poczekajmy na ewaluacje. Nie róbmy furtek nie znając
konsekwencji finansowych. Na dzisiaj proszę, aby ta formułą w tym zakresie
w tej treści, która została zaproponowana została przyjęta.
Radna D. Pasieka - wydaje mi się, że koleżanka radna ma rację, ponieważ
środki na zasiłki to są środki budżetowe, więc to nie są nasze koszty.
Ci rodzice rezygnują jedynie z tych środków zewnętrznych, a bonem są i tak
objęte w ramach rekrutacji.
Radny P. Smoter - poprosił o udzielenie informacji finansowej na ten temat,
jaka to jest kwota, o jakiej liczbie dzieci mówimy.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - zmuszamy Burmistrza do podania
danych ilościowych co wymaga czasu, mieliśmy ten materiał   na komisjach
1wniosek radnej  D. Wąsowicz-Hołoty jest pewnie jak najbardziej warty
uwagi i porozmawiania na ten temat, ale gdyby on się pojawił na komisji
Burmistrz miałby czas na przygotowanie konkretnych danych, konkretnych

wyliczeń, czy taka regulacja jest dopuszczalna.
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Radny S. Czepiel  -wniosek jak najbardziej słuszny, ale jest miejsce żeby
procedować to na komisjach. Oczywiście jestem za, ale nie  znamy
konsekwencji finansowych. Uważam, że odpowiednim miejscem są Komisje
i tam wnioski należy składać, a nie budzić się na sesji i zgłaszać taki
wniosek.

Radna D. Wasowicz- Hołota - te osoby i tak biorą bon, one po prostu tylko
rezygnują z tego świadczenia. Dlaczego mamy ich pozbawiać tego, co się
dziecku należy. Była przekonana, że zasiłków rodzinnych nie bierze się pod
uwagę, to jest pozbawianie czegoś co właściwie nie jest naszym pieniądzem,
mają prawo do tego dzieci. Myślę, że nawet nie ma sensu wyliczać, ponieważ
ci rodzice i tak biorą te pieniądze, starają się o bon tylko rezygnują z tego
świadczenia, które dostają z budżetu państwa.
Burmistrz K. Kolbiarz - konsekwentnie - będę prosił o czas do ewaluacji,
poczekajmy na szczegóły na koniec roku.
Radny P. Szyra - złożył wniosek formalny, aby przełożyć ten punkt na ostatni
punkt w tym punkcie 5 i w tym czasie poprosić Pana Burmistrza o chociaż
wstępne pokazanie nam liczb.
Radny P. Wojtasik - poprosił również o przygotowanie informacji na temat
skutków finansowych rozszerzenia - dania możliwości osobom, które nie
zamieszkują przez 3 lata, a ciągle tylko w okresie 10 lat będą zamieszkiwały
w gminie, bo też nie padły konkretne dane tylko od 25-30 osób, to też
poznajmy konsekwencje finansowe.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - poinformował, że wniosek formalny
przegłosujemy po przerwie, po czym ogłosił 5 minutową przerwę.
Po przerwie godzina 12:53 Przewodniczący stwierdził,  że na sali jest 20

radnych
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny - zmiana w porządku obrad nie wiele
nam da, ponieważ jest 2395 dzieci objętych zasiłkiem, więc trzeba by było to
wszystko zweryfikować, które są w wieku i rodzinach uprawnionych do
korzystania ze świadczenia. Świadczenie pielęgnacyjne to jest około 1500
dzieci. Prośba ze strony Urzędu jest taka, żeby do tego tematu wrócić na
najbliższych komisjach i przygotować ewentualnie zmiany w taki sposób, aby
Rada podjęła uchwałę o zmianie uchwały wraz z regulaminem tak, aby
umożliwić ewentualnie tym osobom nabór w czerwcu, aby od lipca w II
półroczu to świadczenie mogłoby być im wypłacane, jeżeli faktycznie to
świadczenie  nie  będzie  dawało  skutków finansowych takich, które
spowodują, że 3 miliony zarezerwowane na ten cel w budżecie nie wystarczą.
Radny P. Smoter -   powiedział,   że ma wrażenie, że do końca się nie
rozumiemy. Zasiłek pielęgnacyjny i zasiłek rodzinny nie obciąża budżetu
gminy. Chodzi o to, że my stawiamy te rodziny w takiej   sytuacji,   że
zmuszamy je, żeby zrezygnowały ze środków z budżetu państwa po to, żeby

dostać 500 złotych z budżetu gminy.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -   poddał  pod głosowanie wniosek
radnego Szyry, aby punkt 5.7 przenieść na punkt 5.29.
„Za" głosowało 7 radnych, 10 radnych głosowało przeciw, 4 radnych

wstrzymało się od głosu.
Przewodniczący stwierdził, że wniosek nie uzyskał wymaganej większości
bezwzględnej 12 głosów i został odrzucony i procedujemy dalej w punkcie 5.7



Radny P. Wojtasik -  czy mogę prosić Panią Dyrektor Ośrodka Pomocy
Społecznej o wyjaśnienie kwestii, czy to faktycznie tak jest, że pozbawiamy
świadczenia osoby ubiegającej się o bon, jeśli będą musiały te 80 złotych,
czy 150 złotych zrezygnować z nich, aby otrzymać 500 złotych, czy są to
pieniądze wypłacane z naszego budżetu, czy z budżetu państwa. Czy ten
zapis powoduje to, że te osoby będą musiały się zrzec tego świadczenia?
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej D. Dybek - wyjaśniła, że jeżeli chodzi
o zasiłki rodzinne to są one wypłacane z budżetu państwa. Rodziny
zrezygnowały ze świadczenia na poczet bonu.
Radna D. Wąsowicz-Hołota - nie zubaża to naszego budżetu, tylko przyczynia
się do tego, że jeżeli byśmy pozbawili to zubaża te rodziny.
Radny J. Chabiński - zaproponował, aby tę kwestie rozpoznać na komisjach,
a dzisiaj przyjąć tę uchwałę w takiej postaci jaka ona jest, aby od marca ten
nowy nabór mógł rozpocząć się.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -    poddał pod głosowanie wniosek
radnej D. Wąsowicz-Hołoty, aby w paragrafie 7 ust. 1 pkt 3, po zapisie jaki
obowiązuje dodać zapis oraz zasiłku pielęgnacyjnego i zasiłku rodzinnego.
„Za" wprowadzeniem poprawki głosowało 8 radnych, 10 radnych głosowało

przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu.
W wyniku powyższego głosowania Przewodniczący stwierdził, że poprawka

nie została uwzględniona.
Kolejno poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na
terenie Gminy Nysa świadczenia pieniężnego - „bonu wychowawczego".
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 13 głosami „za" przy 8 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/239/16 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Ad 5.8
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej.
Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów S. Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie opłaty targowej.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 13 głosami „za" przy 6 radnych

przeciwnych, 2 głosach wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/240/16 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Ad 5.9
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty za korzystanie przez
operatorów i  przewoźników z  przystanków komunikacyjnych, których

właścicielem albo zarządzającym jest Gmina Nysa.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S. Czepiel
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
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Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty za korzystanie przez operatorów
i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo
zarządzającym jest Gmina Nysa.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/241/16 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Ad 5.10
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują
rodziny wielodzietne.
Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji    Oświaty  i  Spraw Socjalnych J.Chabiński -
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P. Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie zwolnienia w części z  opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują
rodziny wielodzietne.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII / 242/16 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Ad 5.11
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty
za gospodarowanie  odpadami komunalnymi składanej   przez właścicieli
nieruchomości.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  R.Kamuda poinformował,  że Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący  Komisji    Oświaty  i  Spraw Socjalnych J.Chabiński -
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za
gospodarowanie  odpadami komunalnymi składanej    przez  właścicieli
nieruchomości.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 20 głosami „za".
Uchwała nr XVII / 243/16 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Ad 5.12
Podjęcie uchwały w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych
z tytułu trwałego zarządu.
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Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel-
poinformowal, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu

trwałego zarządu.
Stwierdził,   że uchwała została podjęta 16 głosami „za" przy  1 głosie
przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących się.
Uchwala nr XVII/244/16 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Ad 5.13
Podjęcie  uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej   w drodze
przetargu. Projekt uchwały dotyczy działki nr 1/12 i 1/13.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnej w drodze przetargu.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 20 głosami „za".
Uchwala nr XVII/245/16 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Ad 5.14
Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnych w drodze
przetargu. Projekt uchwały dotyczy działek nr 1/27 i 1/121.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Radny P.Wojtasik - czy ktoś się zwrócił o sprzedaż tego terenu, czy jest to

nasza inicjatywa.
Zastępca Burmistrza M.Rymarz - wyjaśnił, że nikt się nie zwrócił o sprzedaż

i jest to nasza inicjatywa.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gminnych w drodze przetargu.
Stwierdził,    że  uchwała została podjęta  19 głosami „za",  1  głosie

wstrzymującym się.
Uchwała nr XVII/246/16 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Ad 5.15
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu prawa własności
nieruchomości  gminnej.     Projekt   uchwały  dotyczy  wolnego  lokalu

mieszkalnego Nysa uł. AWP.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie  sprzedaży w drodze  przetargu prawa własności

nieruchomości gminnej.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 20 głosami „za".
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Uchwała nr XVII/247/16 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Ad 5.16
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu prawa własności
nieruchomości  gminnej.    Projekt   uchwały  dotyczy    wolnego  lokalu

mieszkalnego Nysa ul. Ogrodowa.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko — poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w  sprawie  sprzedaży w drodze  przetargu prawa własności

nieruchomości gminnej.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 20 glosami „za".
Uchwała nr XVII/248/16 stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Ad 5.17
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania mienia stanowiącego własność
Gminy Nysa w formie wkładu niepieniężnego (aportu) spółce gminnej
Wodociągi i Kanalizacja „AKWA" Sp. z o. o w Nysie.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel-
poinformowal, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie  projekt
uchwały w sprawie przekazania mienia stanowiącego własność Gminy Nysa
w formie  wkładu niepieniężnego  (aportu) spółce  gminnej    Wodociągi

i Kanalizacja ,,AKWA" Sp. z o. o w Nysie.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/249/16 stauowi załącznik nr 27 do protokołu.

Ad 5.18
Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr V/41/ 15 Rady Miejskiej
w Nysie z dnia 26 lutego 2015r. w sprawie uchwalenia „Programu usuwania
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nysa na lata 2014-

2032".
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego  i  Finansów S.Czepiel
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie  projekt
uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Nr V/41/ 15 Rady Miejskiej w Nysie
z dnia 26 lutego 2015r. w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu
i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nysa na lata 2014-2032".
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/250/16 stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

Ad 5.19
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Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nysa do Stowarzyszenia Na

Rzecz Rozwoju Wsi Niwnica.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał  pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nysa do Stowarzyszenia Na Rzecz

Rozwoju Wsi Niwnica.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/251/16 stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Ad 5.20
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej
pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Kępnicy.
Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego  i  Finansów S.Czepiel
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie  przyznania dotacji   Parafii   Rzymskokatolickiej   pw.

Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Kępnicy.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".

Uchwała nr XVII/252/16 stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Ad 5.21
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej

pw. św. Mikołaja w Kopernikach.
Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej  pw. św.

Mikołaja w Kopernikach.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/253/16 stanowi załącznik nr 31do protokołu.

Ad 5.22
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej

pw. św. Klemensa Rzymskiego w Rusocinie.



Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św.

Klemensa Rzymskiego w Rusocinie.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/254/16 stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Ad 5.23
Podjęcie   uchwały  w sprawie   przyznania  dotacji    Wspólnocie
Mieszkaniowej nr 139 w Nysie.
Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel -
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J. Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej nr 139 w

Nysie.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/255/16 stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Ad 5.24
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej
pw. św. Apostołów Piotra i Pawła w Nysie.
Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie  projekt
uchwały w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św.

Apostołów Piotra i Pawła w Nysie.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 20 głosami „za" przy 1 głosie

wstrzymującym się.
Uchwała nr XVII/256/16 stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Ad 5.25
Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej nr

105 w Nysie.
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Przewodniczący Komisji Kultury i Kultury Fizycznej A.Zelent - poinformował,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodniczący Komisji   Rozwoju Gospodarczego i Finansów S.Czepiel-
poinformował, że Komisja pozytywie zaopiniowała projekt uchwały.
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki i Rolnictwa J.Trytko - poinformowała,

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt

uchwały w sprawie przyznania dotacji Wspólnocie Mieszkaniowej nr 105
w Nysie.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/257/16 stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Ad 5.26
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę
w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkól podstawowych
i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Nysa dla kandydatów zamieszkałych
poza obwodem danej szkoły i gimnazjum, liczby punktów dla poszczególnych
kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia.
Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych J.Chabiński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
Radna C. Lichnowska - powiedziała, że na ostatniej sesji składała wniosek
w sprawie gimnazjum nr 4 i otrzymała odpowiedź, że został wysłany do
Starosty aneks. Zapytała, czy został podpisany aneks, na jakich warunkach.
Zastępca Burmistrza P. Bobak - faktycznie do Pana Starosty taki aneks
trafił. W aneksie określiliśmy ilościowy udział dzieci w oddziale. Z tego co
pamiętam 28 osób oraz kryteria doboru, aby w całym tym naborze 50 %
dzieci, były to dzieci z Gminy Nysa. Pan Starosta wyraził się dość krytycznie
co do tego pomysłu. Chcąc uciąć różne kontrowersje, które pojawiają się na
temat tej szkoły, jej funkcjonowania i zasad naboru Burmistrz przesłał
Staroście kolejną propozycje, a mianowicie treść tego porozumienia jest taka,
że ilość dzieci w oddziale jest podtrzymana natomiast zrezygnowaliśmy z tego
zapisu, żeby 50 % tych dzieci to były dzieci z Gminy Nysa tak, że tego
ograniczenia nie ma. To porozumienie do tej pory do nas nie dotarło.
Radna C. Lichnowska - uważam, że te kryteria są bez sensu, jeżeli nie

powstanie prawdziwy obwód dla Gimnazjum Nr 4.
Radna D. Pasieka - czy my w tym roku takie właśnie zaostrzone kryteria
stawiać tym, którzy by chcieli do naszych szkół przyjść, szczególnie do klas
pierwszych spoza obwodu, czy musimy stawiać takie warunki zaporowe dla
chętnych rodziców, którzy chcieliby dzieci w naszych szkołach umieścić?
Zastępca Burmistrza P. Bobak - co do kwestii związanej z obwodem, który
miałby być przydzielony Gimnazjum Nr 4, takie rozmowy podjęliśmy,
niemniej jednak wymaga to gruntownej analizy i Gminny Zarząd Oświaty jest
zobowiązany w najbliższym czasie taką analizę przeprowadzić, żeby ten
obwód byl tak dostosowany, żeby on nie rodził konsekwencji finansowej

w stosunku do naszych placówek.
Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty A. Fuiarczuk - wyjaśnił, że
ustawodawca nakazał jednostkom samorządu terytorialnego określenia
kryteriów naboru do publicznych szkól podstawowych i gimnazjów, stąd też
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ta propozycja. Na dzisiaj sytuacja wygląda w ten sposób, że dysponujemy
dużo większą ilością miejsc niż uczniów i dzisiaj każdy jeden uczeń, który
zechce być w dowolnej szkole, jaką sobie wybierze ma prawo tam być.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu
rekrutacyjnym  do  klas  pierwszych szkół   podstawowych i gimnazjów
prowadzonych przez Gminę Nysa dla kandydatów zamieszkałych poza
obwodem danej szkoły i gimnazjum, liczby punktów dla poszczególnych
kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 16 glosami „za" przy 5 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/258/16 stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

Ad 5.27
Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej
w Nysie z dnia 29 sierpnia 2005roku w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka

Pomocy Społecznej w Nysie.
Zastępca Burmistrza P.Bobak - omówił projekt uchwały w sprawie zmiany

uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej w Nysie z dnia 29 sierpnia 2005 roku
w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Nysie.

Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/712/05 Rady Miejskiej w Nysie z
dnia 29 sierpnia 2005roku w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy

Społecznej w Nysie.
Stwierdził, że uchwała została podjęta 21 głosami „za".
Uchwała nr XVII/259/16 stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

Ad 5.28
Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej
w Nysie do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego

Rady Miejskiej w Nysie.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Nysie
do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady

Miejskiej w Nysie.
Stwierdził,  że uchwała została podjęta 19 głosami „za" przy 2 głosach

wstrzymujących się.
Uchwała nr XVII/260/ 16 stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Ad 5.29
Podjecie  uchwały w sprawie  odwołania członka Komisji   Urbanistyki

i Rolnictwa.
Radny Dariusz Piech złożył   rezygnację z pracy w Komisji   Urbanistyki
i  Rolnictwa,  efektem tego  jest    przedłożony  projekt    uchwały.

Rezygnacja załącznik nr 29 do protokołu.
Nie było uwag ani nie było dyskusji nad projektem uchwały.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poddał   pod głosowanie projekt
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uchwały w sprawie odwołania członka Komisji Urbanistyki i Rolnictwa.
Stwierdził,   że  uchwała została podjęta 20 głosami „za" przy 1 głosie
wstrzymującym się.
Uchwała nr XVII/261/16 stanowi załącznik nr 39 do protokołu.
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, która trwałą od godziny 13:50 do

14:20.
Po przerwie stwierdził, że na sali jest 18 radnych od godziny 14,00 z dalszej
części obrad zostali zwolnieni radni G.Samobowski oraz D.Pięch.
Przewodniczący wniósł  o zmianę porządku obrad poprzez przeniesienie
punktu 8 na punkt 6. Wniosek przewodniczącego został przyjęty 16 głosami
,,za" przy 1 głosie wstrzymującym się.

Ad 6
Pan M. Bartusek -   reprezentujący Centrum Doradztwa Energetycznego
w Mikołowie  przedstawił   prezentację  dotyczącą   „Planu gospodarki
niskoemisyjnej dla Gminy Nysa".
Prezentacja stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

Ad 7
Przewodniczący Komisji doraźnej ds. zmiany Statutu Gminy Nysa D.Bednarz
przedstawił wyniki dotychczasowej pracy komisji. Poinformował radnych
o proponowanych zmianach do Statutu

Radny P.Smoter zachęcił do złożenia oświadczenia przez radnych do Biura
Rady i żeby radni zrezygnowali z dostarczania im materiałów w formie
papierowej. Radny zaznaczył, że właśnie takie oświadczenie złożył.

Ad 8
Rada  przyjęła  informację  dotyczącą  funkcjonowania  Internetowego
Informatora Miejskiego i.nysa.pl.
Informacja stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Ad 9
Sprawy różne, wolne wnioski.
Przewodniczący Rady P.Nakonieczny -   poinformował   o pismach, jakie

wpłynęły do Rady:
1)Pismoo wywiązanie  się  Gminy  Nysa  z

wcześniejszych planów rozbudowy sieci  wody i   kanalizacji
sanitarnej w Głębinowie. Pismo jest do wyglądu w biurze Rady.
Ksero pisma stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.

2)Pismo
w sprawie przeprowadzenia kontroli interwencyjnej

w związku w jego opinii niezgodnym z prawem prowadzeniem przez
podmiot korzystający ze środowiska PHU Komunalnik składowiska
odpadów w Okopach, gmina Łambinowice.

Pismo jest do wyglądu w biurze Rady. Ksero pisma stanowi załącznik

nr 43 do niniejszego protokołu.



28

Protokołowała:

J.Chałas(  >
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Pismo  Kancelarii  Adwokackiejdot.
mieszkańców ul. Piastowskiej  zagrożonego skutk
planowanej inwestycji w rejonie ulicy Wolności -
i Piastowskiej. Pismo jest do wyglądu w biurze '.
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.
3) Pismo  Przewodniczącego  Rady w Gogolinie

uchwały RM w Gogolinie w sprawie poparć
Województwa Opolskiego  do  Ministra Kultury i Dziedzictwa
Narodowego
o współfinansowanie Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych
w Łambinowicach-Opolu.

Przewodniczący poinformował, że pismo to skierował do burmistrza
Nysy. Pismo jest do wyglądu w biurze Rady. Ksero pisma stanowi
załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady - poinformował, że przyjechała delegacja z Gruzji
z miasta Batumi, jest to miasto, z którym Nysa nawiązała współpracę na
razie za pośrednictwem naszego miasta partnerskiego Tarnopol. W czwartek
o godzinie 14.30 odbędzie się spotkanie, na które serdecznie zaprasza
wszystkich radnych.
Sekretarz Miasta M.Czepił - poinformowała, że przyjechała delegacja 7
osobowa. Dwie osoby są reprezentowane przez miasto Tarnopol, a pięć
z Gruzji. Wśród członków delegacji jest Pan profesor z Uniwersytetu,
przedstawiciele z Urzędu oraz Ministerstwa Kultury i Sztuki i Oświaty.
Przedstawiła program pobytu delegacji.
Rada C.Lichnowska - zwróciła uwagę na to, aby zamiast tworzenia Centrum

Nauki w byłych pomieszczeniach Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji
Rolnictwa centrum to powstało w Gimnazjum Nr 2, ponieważ budynek ten
nie jest w pełni wykorzystany i świetnie nadawałby się na to centrum.

Wobec zrealizowania porządku Przewodniczący Rady o godzinie 1547
zamknął sesję Rady Miejskiej w Nysie.


